

Buletin

ACIS

Ramadhan - Syawal 1443/ Mei 2022

Mempertahankan Diri Menurut Perspektif Islam



eISSN 2600-8289



9 772 600 828 0 8 1

Nama-nama yang dinisbahkan kepada rumah ini (Nama lain bagi Dar al-Arqam)

Selain daripada Dar al-Arqam, rumah ini turut dikenali dengan 'Dar al-Islam'. Di rumah ini Rasulullah SAW menyeru agar beliau memeluk Islam, dan di rumah inilah berhimpunnya umat Islam secara rahsia. Mereka mendirikan solat, dan dirumah inilah Sayyiduna Umar bin al-Khattab memeluk Islam. Selain itu, ia juga digelar sebagai 'tempat persembunyian', serta 'Dar al-khizran' yang merujuk kepada bilangan orang yang berhimpun di dalamnya.

Lokasi Dar al-Arqam

Dar al-Arqam dibina sebelum kedatangan Islam. Ia merupakan tempat tinggal untuk keluarga al-Arqam yang terletak di atas bukit Sofa yang jaraknya dengan masjid al-Haram lebih kurang 112.5 hasta. Ia terletak diluar masjid al-Haram. Rumah ini sentiasa dijaga dan dibaiki sepanjang pemerintahan Islam sehingga ia termasuk ke dalam ruangan masjid al-Haram semasa pembesaran ruangan masjid oleh pihak berkuasa pada tahun 1956 masihi. Walau bagaimanapun, rumah ini kemudiannya telah dirobuhkan pada 28 Syawal 1375 hijriah dan kini tapaknya menjadi sebahagian dari Masjid al-Haram.

Faktor pemilihan Dar al-Arqam sebagai lokasi dakwah

Rasulullah telah memilih rumah Dar al-Arqam kerana lokasinya yang berhampiran dengan kaabah al-Musyarrafah. Ia berubah dari awalnya sebagai rumah bagi keluarga al-Arqam kepada pusat rahsia untuk penyebaran dakwah Islam serta menjadi pusat pertemuan 40 orang sahabat bersama dengan Rasulullah SAW untuk mendengar dan mempelajari ilmu daripada Rasulullah SAW secara bertalaqqi. Ia turut dikenali sebagai masjid pertama dalam sejarah Islam kerana di situlah mereka mempelajari kefarduan solat, dan melaksanakan solat berjamaah bersama dengan Rasulullah SAW. Dari rumah inilah juga Rasulullah SAW keluar untuk berdakwah secara jelas dengan membuat dua barisan, di mana barisan pertama diketuai oleh Sayyiduna Hamzah bin Abdul Mutallib dan satu lagi barisan diketuai oleh Sayyiduna Umar bin al-Khattab selepas beliau memeluk Islam.

Kesimpulannya, Dar al-Arqam ini bermula awalnya dari sebuah rumah biasa bertukar menjadi masjid dan tempat perbincangan untuk merangka strategi dakwah Islam. Kemudian ia menjadi tempat pengajian (madrasah) ilmu Islam dan berakhir menjadi sebahagian daripada masjid al-Haram al-Sharif yang merupakan rumah Allah yang sangat mulia di atas muka bumi.

PROGRAM SUMBANGAN BAJU RAYA

Oleh:

Suhaila Sharil

Pensyarah Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan, Kampus Rembau

Hjh Jawiyah Darmawan

Jawatankuasa Kebajikan I-Bantu

Senawang, 23 April 2022 - Program Sumbangan Baju Raya telah diadakan di Mydin Senawang. Terdapat 6 keluarga asnaf yang terlibat terdiri daripada 10 orang kanak-kanak daripada Taman Tuanku Jaafar, 8 orang Pelajar Asnaf UiTM Cawangan Negeri Sembilan Kampus Rembau dan seorang pelajar ITQAN. Program ini telah dianjurkan oleh IKRAM Rembau dengan Kerjasama Yayasan IKRAM Malaysia.

Seawal jam 11.30 pagi mereka telah tiba bersama rakan-rakan dengan disantuni dan telah disambut mesra oleh Cikgu Nuramirah Diyana binti Kamar Zaman, guru Sekolah Kebangsaan Pedas yang merupakan Penolong Setiausaha IKRAM Rembau dan Hajah Jawiyah Darmawan yang mewakili Yayasan IKRAM Malaysia.

Para peserta diberikan masa satu jam untuk memilih keperluan barangan raya yang sesuai dengan mereka contohnya pemilihan dari segi saiz, warna dan jenis kain. Selepas pemilihan tersebut semua peserta dikehendaki berkumpul dan Yayasan IKRAM Malaysia membuat bayaran kepada pihak Mydin. Alhamdulillah, program ini mendapat sambutan yang sangat meriah dengan pemilihan barang-barang berbentuk pakaian raya seperti Baju Melayu, songkok, songket, kain Samping, Baju Kurung, Baju Kebaya, tudung dan kasut raya. Menurut Jawatankuasa Kebajikan IKRAM, program ini diharapkan dapat mengembirakan hati semua asnaf dan menyuntik semangat kepada anak-anak ini untuk meraikan Aidilfitri



yang bakal tiba tidak lama lagi.

Terdapat juga pelajar-pelajar asnaf yang merupakan anak yatim begitu gembira dengan sumbangan baju raya yang diberikan dan mereka turut mengingati orang di sekeliling mereka dengan membeli kasut raya untuk adik-adik. Semoga dengan adanya program seperti ini sedikit sebanyak dapat meringankan beban golongan asnaf. Ribuan terima kasih juga diucapkan kepada Tn Hj. Mohd Misri Bin Dollah Kanan yang merupakan Timbalan Yang Dipertua IKRAM Rembau kerana turut bersama-sama memeriahkan program serta Tn. Hj. Jamaludin Hasan dan Cikgu Nurul Najihah Nor Mohamed Ahli Jawatankuasa IKRAM Rembau yang berusaha memastikan program tersebut berjalan dengan lancar.

